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قیمت )به تومان(نوع سکه
4/360/000سکه تمام طرح جدید
4/200/000سکه تمام طرح قدیم

2/160/000نیم سکه
1/160/000ربع سکه

670/000گرمی
406/800هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
13/647دلار
15/772یورو
17/901پوند

2/508لیر ترکیه
3/719درهم امارات

جدول نرخ سکه و ارز

قیمت بازار)ریال(قیمت کارخانه )ریال(نوع خودروردیف
224/920/000360/000/000پراید1111
227/090/000325/000/000پراید2131
234/000/000320/000/000پراید 3151
275/070/000385/000/000تیبا صندوقدار4
303/890/000425/000/000تیبا 52
329/446/000500/000/000پژو 6405
7SLX 351/059/000560/000/000پژو
347/452/000520/000/000پژو 405 دوگانه سوز8
405/957/000650/000/000پژو پارس9
424/810/000740/000/000پژوپارسTUS کلاس1013
206362/860/000600/000/000 تیپ 112
206419/420/000685/000/000 تیپ 125
206427/631/000690/000/000 وی8 صندوقدار13
14 LX 335/354/000530/000/000سمند
15 EF7 343/382/000560/000/000سمند
366/160/000585/000/000سمند دوگانه کلاس1616
469/894/000755/000/000دنا17
532/658/000960/000/000دنا پلاس18
207471/283/000830/000/000 دنده19
207543/619/0001/050/000/000 اتوماتیک20

قیمت خودروهای داخلی  ۱۳۹۷/۷/۳0

در شرایطی که دشمنان با فشار آوردن به 
کشورمان سعی در آسیب زدن به اقتصاد ایران 
را دارند، توجه بــه صادرات )خصوصا صادرات 
درآمدهای  افزایش  زمینه ساز  می تواند  فرش( 

ارزی و رونق این صنعت شود. 
یکــی از صنایع مهمی که در عرصه اقتصاد ایران 
می تواند نقش قابل توجهی ایفا کند، صنعت فرش است 
که به نوعی در دنیا زبانزد می باشــد، در حال حاضر 
با توجه به صرفه بالای صادرات در شــرایط کنونی، 
صادرات فرش می تواند گزینه خوبی برای ارز آوری و 

کمک به این صنعت به شمار آید. 
به گفتــه محمدامین، رئیس خوشــه های فرش 
دســتباف  70 تا 80 درصد فرش دستباف ایران به 
بازارهای دنیا صادر می شــود. البته به جای اینکه بر 
روی بازارهای سنتی صادراتی فرش دستباف تمرکز 
شــود، بر روی بازارهای جدید تمرکــز کرده ایم که 
بیشتر در جنوب شرق آسیا و چین متمرکز است. بر 
همین اساس، اگر چین رو به فرش دستباف ایرانی و 
خرید آن بیاورد، به طورقطع می تواند تمام فرش های 
دســتباف ایرانی را خریداری کند.حالا که به اذعان 
مســئولانمان در یک »جنگ اقتصــادی تمام عیار« 
قرارگرفته ایم، فرصت خوبی اســت تا با ابزار و اسلحه  

کارشناس اقتصادی مطرح کرد

ظرفیت بالای صادرات فرش در شرایط جنگ اقتصادی

خودمان هم دفاع کنیم، هم حمله. صادرات فرش یکی 
از همان ســلاح های قدرتمند ماست.وقتی از اوضاع 
اقتصادی کنونی ســخن می گوییم، دقیقاً منظورمان 
کاهــش ارزش پول ملی و افزایــش نرخ ارز خارجی 
و به ویژه دلار اســت. در همین جهت، محمد کلامی، 
کارشــناس و تحلیلگر مسائل اقتصادی در گفت وگو 
با خبرگزاری مهر می گوید: همین وضعیت می تواند 
به عنوان یک »فرصت« مورد استفاده قرار بگیرد.وی 

توضیح می دهد: کالاهایی مثل فرش که 100 درصد 
تولید داخلی هســتند و هیچ یک از مواد اولیه آنها از 
کشورهای دیگر وارد نمی شود، باید در اوضاع کنونی 
پیش آمده بیش از هر چیز به کشورهای خارجی صادر 
یا به مسافران فروخته شود. برای مثال، شورای جهانی 
صنایع دســتی، تبریز را به عنوان »شهر جهانی بافت 
فرش« انتخاب و معرفی کرد. یک انتخاب مغتنم در 
جریان رویداد جهانی »تبریز2018«. رویدادی که در 

آن تبریز به عنوان »پایتخت گردشگری جهان اسلام 
در سال 2018میلادی« انتخاب شده است. 

فرش های ایرانی شاید برای ما خیلی گران باشد، اما 
برای خارجی هایی که با دلار می خرند، آن طور نیست. 
اگر بتوانیم از فرصت اســتفاده کنیم و در یک فضای 
تبلیغاتی و رسانه ای مناسب فرش ایران را به جهانیان 
بشناســانیم، می توانیم به کاروبار و زندگی ده ها هزار 
نفر رونق بدهیم. براساس آمارها، 20 هزار نفر بافنده 
فــرش تنها در تبریز فعالیت می کنند و 200هزار نفر 

در سطح استان آذربایجان شرقی. 
چین بارها به خاطر کاهش تعمدی ارزش پول ملی 
خود »یوان« مورد هجمه دونالد ترامپ، رئیس جمهور 
آمریکا قرار گرفته اســت. ترامپ مدعی است کاهش 
تعمــدی ارزش یوان فواید ناعادلانــه ای را در زمینه 
تجارت برای دولــت چین به همراه دارد به طوری که 
قیمت  کالاها و محصولات تولید چین را برای سرمایه 
و نیروی کار به شکل مصنوعی پایین نگه می دارند که 
این اقدام به نوعی آغاز یک رقابت ناسالم از سوی چین 
با سایر کشورهاســت. حال، که ما در شرایط کنونی 
بــا کاهش ارزش پول ملی رو به رو شــدیم، حداقل از 
ظرفیت این موضوع برای افزایش صادرات می توانیم 

استفاده کنیم.

رئیس  اتحادیه مشاوران املاک گفت: وزیر 
مســتعفی راه و شهرسازی در بخش مسکن 
موفق عمل نکرد و ما همچنان منتظر مسکن 

اجتماعی او هستیم! 
مصطفی  قلی خسروی در گفت وگو با خبرگزاری 
فارس، در پاســخ به این ســؤال که عملکرد وزیر 
مستعفی راه و شهرسازی در بخش مسکن را چگونه 
دیدید، گفت: وزیر مستعفی راه و شهرسازی در بخش 

مسکن موفق عمل نکرد. 
وی با بیان اینکه دولت بیشــترین مشــغولیت 
ذهنی خود را صرف برجــام کرد و از خیلی موارد 
دور شد، گفت: 174 شغل کلیدی بستگی به بخش 
مسکن دارد، پس باید برای دهک پایین جامعه برای 

خانه دار شدن کمک شود. 
رئیس  اتحادیه مشاوران املاک ادامه داد: کشور 
چین با این حجم ســاخت و ساز همچنان در حال 
ساخت مسکن است و درخصوص این ساخت و ساز 
نیز عنوان می کند که این ساخت وسازها برای نسل 
آینده اســت، پس ما نیز ناگزیر به تولید مسکن در 

کشور هستیم تا از عرضه مسکن برای پاسخگویی 
به تقاضا عقب نمانیم. به گفته خسروی، در ابتدای 
روی کار آمدن دولت یازدهم، وزیر مســتعفی راه و 
شهرســازی از مسکن اجتماعی صحبت کرد، اما با 
گذشــت زمان دیدیم که هیچ خبری از این پروژه 
نیست، پس بنابراین ما هنوز منتظر مسکن اجتماعی 
آخوندی مانده ایم!وی با بیان اینکه هیچ اظهارنظری 
درخصوص جانمایی مسکن مهر نمی کنم، اما به هر 
حال دولت نهم و دهم بــه محض ورود بانک های 
خصوصی به بخش مسکن، مسکن مهر را آغاز کردند، 
گفت: مسکن مهر جو روانی رشد قیمت مسکن را تا 
حدودی کنترل کرد، بنابراین وقتی دولت وعده ای 
را به مردم می دهد باید آن را جامه عمل بپوشاند. 

رئیس  اتحادیه مشــاوران امــلاک اضافه کرد: 
چهار مؤلفه موجب افزایش قیمت مسکن می شود 
که این مؤلفه ها شامل؛ ارز، طلا، بورس و حامل های 
انرژی اســت، پس اگر این چهار مؤلفه کنترل شود 
و قیمت مصالح ساختمانی که 85 درصد آن تولید 
داخل است، دارای ثبات شود، می توان گفت قیمت 

مسکن ثبات پیدا کرده است. 
دستاورد »تقریبا هیچ« آخوندی 

در بخش مسکن
در همین راستا نگاهی به عملکرد آخوندی در 
عرصه مسکن، بیانگر دستاورد »تقریبا هیچ« او در 

پنج سال اخیر می باشد. 
عباس آخوندی، وزیر مستعفی راه و شهرسازی 
دولــت روحانی در حالی این پســت را بعد از پنج 
سال ترک می کند که به خاطر تصمیم های غلط و 
کم کاری هایش، هم تولید و عرضه مســکن با رکود 
ســنگینی رو به رو شد و هم سوداگران به راحتی در 
بازار مسکن نقش آفرینی کردند. در نتیجه، قیمت 
مســکن با چنان افزایشــی روبه رو شده است که 
متقاضیــان خرید و حتی اجاره مســکن نیز برای 
تامین مسکن مورد نیاز خود با مشکلات جدی مواجه 
شده اند به گونه  ای که در ماه های اخیر، گزارش های 
مختلفی از مهاجرت اجاره نشینان از شهرهای بزرگ 
به شــهرهای کوچک و حاشیه شهر ها در رسانه ها 

منتشر شد. 

مطابــق آخرین گزارش بانک مرکزی، میانگین 
قیمت مسکن در شهر تهران در شهریورماه امسال 
نســبت به سال گذشــته بیش از 74  درصد رشد 
داشــت و به رقم 8/1 میلیون تومــان به ازای هر 

مترمربع رسید. 
آخوندی در این ســال ها یکــی از جدی ترین 
مخالفین اجرای مالیات های تنظیمی در بازار مسکن 
بود و همین امر  منجر به افزایش سهم تقاضاهای 
سرمایه ای و سوداگرانه در بازار مسکن شد. در این 
راســتا، می توان به عدم تکمیل سامانه ملی املاک 
و بــه تبع آن اجرای مالیات بــر خانه های خالی و 
همچنیــن مقابله با تصویب مالیات بر ســوداگران 
بازار مسکن  اشــاره کرد. سیاست های آخوندی در 
زمینــه تولید واحدهای مســکونی نیز موفق نبود 
و نتوانست پاســخگوی نیاز کشور باشد. مطابق با 
داده هــای مرکز آمار تعداد پروانه های صادر شــده 
توسط شهرداری های کشور نشان از کاهش بیش از 
50 درصدی تولید مسکن در دوران وزارت آخوندی 

نسبت به دولت قبل دارد.

رئیس  اتحادیه مشاوران املاک:

کوتاه اقتصادیهنوز منتظر مسکن اجتماعی آخوندی هستیم! 

اگر چه مسئولان بارها اعلام کرده اند سقف قیمت بلیت پرواز 
اربعین 2/2 میلیون تومان است اما اقدام موثری هم برای مقابله 

با بازار سیاه آن مشاهده نمی شود.
طبق اعلام مســئولان ســازمان هواپیمایی، حداکثر قیمت پرواز از 
تهران-نجف-تهــران در بازه زمانی 2 لغایت 12 آبان که ایام مخصوص 

زیارت اربعین است نهایتا باید 2 میلیون و 200 هزار تومان باشد.
اما در این میان برخی دفاتر و ســایت های اینترنتی بدون توجه به 
دســتورالعمل فوق، اقدام به گرانفروشی بلیت پروازهای این بازه زمانی 
می کنند.برای نمونه ســایت فروش اینترنتی »تی چارتر« که در زمینه 
چارتر بلیط های سفر هوایی فعال است، بلیت یک طرفه بازگشت از نجف 
برای ایام بعد از اربعین را بسیار بیش از نرخ پیش بینی شده و حتی فراتر 

از نرخ رفت و برگشت به فروش می رساند.
با مراجعه به این سایت قیمت  نجومی بیش از 2/2 میلیونی برای پرواز 

هواپیمایی ماهان از نجف به تهران قابل مشاهده است.
مســئله قابل توجه درخصوص این فروش این است که طبق اعلام 
شرکت هواپیمایی ماهان، در تاریخ یاد شده ظرفیت هواپیما تکمیل شده 
و جای خالی ندارد. حال سؤالی که مطرح می شود این است که چگونه 

این بلیت ها در بازار سیاه وجود دارد؟
آنچه مشخص است، سوءاستفاده از نیاز زائران اربعین وسیله ای برای 
سودجویی عده ای شده است که متاسفانه نه تنها با آنها برخورد نمی شود 
بلکه برخی از این سایت ها دارای نماد اعتماد الکترونیکی وزارت صنعت 
نیز می باشــند که این مسئله نشانگر عدم نظارت و دقت کافی متولیان 

تجارت الکترونیکی در کشور است.
در این وضعیت نابسامان و ضعف نظارت، مدیر روابط عمومی سازمان 
هواپیمایي کشــوری به همان حرفهای قدیمی بســنده کرده و با بیان 
اینکه در سامانه حقوق مسافر امکان درخواست شکایت به صورت ویژه 
درخصوص پروازهای اربعین راه اندازی شده است، گفت: زائران می توانند 
هــر گونه تخلف احتمالی را از این طریــق اطلاع دهند تا اقدامات لازم 

صورت گیرد.
ارز دولتی

عضــو هیئت مدیره بانک ملی هم دربــاره ارائه ارز با نرخ دولتی به 
زائران اربعین با اشــاره به تحویل ارز به پنــج هزار و 700 زائر تاکنون، 
گفت: پیش بینی ما این است که با توجه به اینکه از این اطلاعات استفاده 

کرده ایم، هر زائر در کمتر از دو دقیقه ارز خود را دریافت خواهد کرد.
مسعود خاتونی در گفت وگو با خبرگزاری فارس، درباره اختلال ناشی 
از تراکــم جمعیت در عراق، بیان کرد: هر کاری که انجام دهید با توجه 
به اینکــه در مقطع زمانی محدودی به عده  زیادی می خواهید خدمات 

بدهید، مقداری تراکم به وجود خواهد آمد.
روابط عمومی شــرکت حمل ونقل ریلی رجا  هم از تسهیلات برای 
زائــران خبــر داد و اعلام کرد: با توجه به اســتقبال زائــران از قطار و 
حمل ونقل ترکیبی قطار و اتوبوس در مســیر تهران-کرمانشــاه-مهران 
 و بالعکس ، تســهیلات و تخفیفات جدیدی از سوی این شرکت اعمال 

شده است.
محمد رجبی، مدیرعامل این شــرکت، با اشاره  به اعمال تخفیف تا 
سقف 40 درصد برای این قطارها در حدفاصل تاریخ های 4 الی 7 آبان 
ماه ســال جاری ، گفت: متقاضیان خرید بلیت قطار می  توانند بلیت های 
مدنظر را از طریق ســایت رجا به نشانی www.raja.ir ، تلفن 1539، 
وب سرویس ها و اپلیکیشن های معتبر و مورد تأیید رجا که نام آنها در 

سایت رجا وجود دارد خریداری کنند.

قیمت نجومی بلیت پرواز 
اربعین در سایه ضعف نظارت!

یک کارشناس صادرات گفت: اگر قصد صادرات داریم، باید 
از فردیت به ملیت برسیم اما مشکلات زمانی شروع می شود که 

70 درصد برنامه ریزی صادراتی برعهده دولت است.
به گزارش خبرگزاری صدا وسیما، سلیمانی در یک برنامه تلویزیونی 
اظهارداشت : اگر قصد صادرات داریم، باید از فردیت به ملیت برسیم 
و کشــوری صادر کننده باشیم و البته مشکلات زمانی شروع می شود 
که یادمان می آید 70 درصد برنامه ریزی صادراتی برعهده دولت است.

او به عدم شفافیت ، قدیمی بودن قوانین مملکتی و نبود فرهنگ 
مالیاتی اشاره کرد و ادامه داد: اگر این کمبودها را رفع کنیم تازه می رسیم 
به بخش تولید، تولیدات ما باید بر مبنای این استانداردهای بین المللی 
باشد، تا بتوانیم قابل رقابت با دیگر کشورها باشیم و از این مرحله به 

بعد تازه به حد و اندازه مالیات دادن می رسیم.
این کارشناس صادرات گفت: به نظر می رسد دولت یا نمی تواند یا 
نمی خواهد که مشکلات صادرکنندگان را حل کند، شاید هم شرایط 
حل مشــکل را ندارد، به نظر می رســد در بدنه دولت و میان تصمیم 
گیرندگان امر صادرات و تجارت نوعی بی ثباتی دستورالعملی وجود دارد.

سلیمانی تصریح کرد: من تاکنون فقط دو مرتبه به اتاق بازرگانی 
ایران رفته ام و اعتقادی هم به این اماکن ندارم، چنین جمعیت هایی ما 

را درک نمی کنند، زیرا آنها صادر کننده و تولید کننده نیستند.
یــک صادرکننده هم دربــاره وضعیت صادرات اظهارداشــت: با 
نوسانات و افزایش نرخ ارز فرصتی فراهم آمده تا صادرکنندگان بتوانند 
محصولاتشان را به روش رقابتی ، با نرخی پایین تر از محصولات مشابه 
خارجی عرضه کنند، البته این شرایط دائمی نخواهد بود و بازار داخلی 

به زودی به روز رسانی می شود. 
یونس ژائله ادامه داد: در شــرایط کنونی با افزایش فاصله قیمتی 
میــان ارز نیما و ارز آزاد دیگر برای صادرکننده انگیزه ای وجود ندارد 

که ارز حاصله از صادراتش را وارد بازار داخلی کند.
وی افزود: ما پتانســیل صادراتی خوبی به آفریقا داریم، اما در 52 
کشور این قاره صادراتی از ایران ثبت نمی شود، زیرا شبکه لجستیکی 
موثر و خاصی در آفریقا ایجاد نکرده ایم، مشاهده می شود کشتی ها و 
بارکش ها در دریا آب می خورند و می گویند سوختی برای حمل ونقل 

نداریم.
این صادرکننده از عدم فعالیت بخش های بازرگانی سفارتخانه های 
ایران در دیگر کشــورها انتقاد کرد و درباره اتاق بازرگانی گفت: اتاق 
بازرگانی، ســنتی عمل می کند. این اتاق ها می توانند نقش مهمی در 

صادرات کشور داشته باشند، اما هیچ اقدامی نمی کنند.
معاون توســعه صادرات کالا و خدمات سازمان توسعه تجارت هم 
گفت: طبق آمارها امروز صادرات 13 درصد افزایش یافته است. در حال 
حاضر بیش از هر زمانی چرخه های تولید کشورمان نیازمند بازگشت 
ارز به داخل است. ضمن اینکه یکی از راهکارهای برون رفت از شرایط 
ناموزون اقتصادی از سوی دولت، حمایت از بنگاه های صادراتی است.

یک کارشناس:

 ۷0 درصد برنامه ریزی صادرات 
دست دولت است

گفت:  کامیون داران  رئیس  تشکل های صنفی 
با پیگیری های صورت گرفته متوجه شــدیم یک 
گروهی با 25 هزار عضو که جزء صنف کامیون داران 

نیستند فضا را برای کامیون داران ناایمن کرده اند.
احمد کریمی در گفت وگو با  باشگاه خبرنگاران جوان، 
از وجود گروهی غیر کامیون دار برای ناایمن کردن جاده ها 
و بر هم زدن وضعیت ثبات کامیون داران خبر داد و گفت: 
با پیگیری های صورت گرفته متوجه شدیم یک گروهی 
با 25 هزار عضو که 15 هزار نفر از آنها کارت هوشــمند 
رانندگی ندارند و جزء صنف کامیون داران نیستند فضا را 

برای کامیون داران ناایمن کرده اند.
وی ادامه داد: این افراد با مشخص کردن تاریخ های 
معیــن و صدور بیانیه های مختلف، زمینه ســاز اعتراض 

کامیون داران می شوند و همین موضوع موجب خسارت های 
فراوان به این صنف می شود.

رئیس  تشکل های صنفی کامیون داران تأکید کرد: هر 
توقف کامیون و عدم فعالیت آن باعث خسارت های فراوانی 
به رانندگان و صنف های مختلف می شود که این موضوع 

به هیچ عنوان مورد قبول کامیون داران نیست.
کریمــی توضیح داد: حتی اعتصاب کامیون داران در 
خردادمــاه مورد قبول این صنف نبــود، اما با وجود این 
مشکلات خود را مطرح کردند و خوشبختانه مسئولان و 

مدیران به حل مشکلات آنها پرداختند.
وی تأکید کرد: حل مشــکل کامیــون داران زمان بر 
اســت و تاریخ مشــخصی ندارد، اما اعتصاب یا اعتراض 
کامیون داران و توقف آنها به هیچ عنوان منطقی نیســت 

و این خود بیشــتر موجب ایجاد مشکل برای این صنف 
می شود.

رئیس  تشکل های صنفی کامیون داران به مشکلات 
لاســتیک کامیون داران  اشــاره کــرد و افــزود: تعداد 
لاســتیک هایی که عرضــه می کنند پاســخگوی نیاز 
کامیون داران نیســت و تنها برای مدت کوتاهی می تواند 

نیاز آنها را رفع کند.
کریمی ادامه داد: طبق طرح جدید توزیع، لاستیک ها 
متناسب با نوع کامیون و مسافتی که طی کرده اند عرضه 
می شود. وزارت صمت اعلام کرده است در ماه آینده تعداد 
لاستیک های بیشتری را بین کامیون داران توزیع می کند 
و امیدواریم در آبان ماه برخی از مشکلات کامیون داران 

بر طرف شود.

وی به طرح جدید تن کیلومتر و تصویب آن در شورای 
عالی ترابری اشاره کرد و افزود: تهیه برنامه و نصب ورژن 
جدید زمان بر است و بعید به نظر می رسد که تا یک ماه 

آینده  اجرایی شود.
رئیس  تشکل های صنفی کامیون داران با اشاره به اینکه 
طبق پیش بینی های انجام شده طرح جدید تن کیلومتر 
از اول آذر ماه اجرایی می شــود، گفت: این طرح به هیچ 
عنوان زمینه ســاز افزایش کرایه های حمل بار نمی شود، 

بلکه کرایه ها را کاملا فنی و منطقی می کند.
کریمی توضیح داد: در چند ماه گذشــته هزینه های  
زیادی مشمول کامیون داران شده و امیدواریم با اجرایی 
شدن طرح تن کیلومتر نرخ کرایه ها در برخی از مسیرها 

که بسیار کم و ناعادلانه بود، اصلاح شود.

رئیس تشکل های صنفی کامیون داران:

گروهی خارج از صنف کامیون داران به اعتراض ها دامن می زنند

دبیر اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک 
و  پوشاک صورت می گیرد  قاچاق  گفت:همچنان 

خبری از برخورد نیست.
ســعید جلالی قدیری در گفت وگــو با خبرگزاری 
تسنیم، با اشاره به اینکه براساس اولویت بندی کالا واردات 
پوشاک ممنوع است، اظهار داشت: برخی تصور می کنند 
چون واردات پوشــاک ممنوع است پس حجم قاچاق 
پوشــاک هم کاهش پیدا می کند در حالی که همچنان 
قاچاق پوشاک صورت می گیرد و خبری از برخورد نیست.

وی با اعلام اینکه ممنوعیت واردات پوشــاک باعث 
شــده تا بهانه برای عدم برگزاری جلسات دستورالعمل 
ساماندهی عرضه کنندگان پوشاک شرکت های خارجی 

در کشور ایجاد شود، افزود: در حال حاضر بازار پوشاک 
همچنان با قاچاق کالا روبه رو است و اگر در تأمین مواد 
اولیه واحدهای تولیدی داخلی مســاعدتی انجام نشود 
خطر افزایش قاچاق در سطح بازار و تعطیلی واحدهای 

تولیدی به وجود خواهد آمد.
دبیر اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک اضافه 
کــرد: روند تأمین مواد اولیه واحدهای تولیدی بســیار 
کند است که همین امر در کنار نوسانات نرخ ارز ، عدم 
ترخیص کالاها از گمرکات بر حجم مشکلات واحدهای 

تولیدی اضافه کرده است
گفتنی است، پوشاک، بیشترین حجم قاچاق ورودی 
به کشور را تشــکیل می دهد و ارزش آن دو میلیارد و 

600 میلیون دلار اســت. برای ملموس شدن این عدد 
می توان آن را با هزینه مورد نیاز برای طرح های عمرانی 

مقایسه کرد.
بنابر اعلام نظر برخی مسئولان، 76 هزار طرح ملی 
و استانی نیمه تمام در کشور وجود دارد که برای تکمیل 
آنها به 500 هزار میلیارد تومان بودجه نیاز است و تکمیل 
آنها 13سال زمان می برد، حال اگر بتوان از قاچاق پوشاک 
به کشور جلوگیری کرد، بخشی از هزینه این پروژه های 

نیمه تمام تأمین خواهد شد.
همچنین هر ماه سه هزار و 800 تومان یارانه نقدی 
به خانوارها پرداخت می شود که میزان قاچاق پوشاک، 
5/5 برابر آن است. همچنین میزان درآمد مالیاتی کشور 

در ســال 96 برابر با 115هــزار میلیارد تومان بوده که 
هزینه قاچاق پوشاک، حدوداً یک پنجم این میزان است.
این صنعت به دلیل حمایت نامناسب، عدم برنامه ریزی 
و نظارت جدی مغفول مانده و بازار بکر آن، عرصه جولان 
پوشــاک های خارجی قاچاق شده اســت، با این حال 
انتظار می رود تا مسئولان دستگاه های مربوطه، مبارزه 
جدی تری با این معضل انجام دهند چرا که امســال از 
سوی مقام معظم رهبری، سال حمایت از کالای ایرانی 
نامگذاری شــده و حمایت از آن نه  تنها می تواند نقشی 
عظیم در برطرف کردن معضل بیکاری در کشور داشته 
باشــد بلکه می تواند مانع خــروج ارز حاصل از واردات 

پوشاک قاچاق به کشور شود.

دبیر اتحادیه نساجی و پوشاک:

خبری از برخورد با قاچاق پوشاک نیست

مدیرعامل شرکت پشــتیبانی امور دام گفت: 
2/5 میلیون تن خوراک مرغ توسط بخش دولتی از 
5 کشور خریداری شده و هیچ مشکلی برای تامین 
نهاده مرغداران وجود نــدارد، ضمن اینکه بخش 

خصوصی هم خرید و ذخیره  کرده است.
حمید ورناصــری در گفت وگو با فارس، افزود: توزیع 
نهاده های مرغداران توســط بخــش خصوصی و دولتی 
به طور کامل انجام می شــود و طی ســه هفته گذشــته 
3 مرحلــه تخصیص جداگانه بــه اتحادیه های مرغداران 
گوشتی، اتحادیه مرغ تخمگذار و اتحادیه جوجه یک روزه 

انجام شده است.
مدیرعامل شرکت پشتیبانی امور دام تأکید کرد: طی 
این دو، سه هفته اخیر با این سبک توزیع شرایط قیمت 
را کنترل کردیم و توزیع کافی هم برای مرغداران کشور 
انجام شده است و این روند در حال حاضر ادامه می یابد.

ورناصری در پاسخ به اینکه پس مشکل مرغداران کشور 
چه بوده اســت که به رئیس جمهور نامه نوشته اند، گفت: 
نگرانی آنها نه از وضع موجود، بلکه از شرایط آینده است 
و اعلام کرده اند اگر تخصیص ارز انجام نشود، با مشکلات 

مواجه خواهند شد. 
به گفته وی، تنها در ســه هفته گذشته یکصد هزار 
تن ذرت و 90 هزار تن کنجاله سویا بین مرغداران توزیع 
شده و همچنین ســهمیه های جداگانه هم به اتحادیه ها 
داده شــده است. مدیرعامل شــرکت پشتیبانی امور دام 
در پاســخ به اینکه پیش  بینی شما از آینده و نحوه تأمین 
و توزیــع نهاده های مرغداران چیســت، گفت: نهاده های 
مورد نیاز توســط دولت و بخش خصوصی به طور کامل 
خریداری شده و موجودی کالاها در بنادر هم به حد کافی 
است، کشــتی های زیادی هم روی آب و بنادر هستند و 
ذخیره سازی کامل هم انجام شده است.ورناصری با بیان 

اینکه طی شــش ماه گذشته نوسان قیمتی در نهاد ه های 
مرغداران وجود نداشــته اســت، گفت: خرید به موقع، 
ذخیره سازی و توزیع باعث شد که نوسان قیمت در بازار 

وجود نداشته باشد.
وی همچنین تأکید کرد: علاوه بر خرید بخش خصوصی 
2/5 میلیون تن خرید توســط شرکت پشتیبانی امور دام 
انجام شده که شامل یک میلیون تن ذرت، 1/2 میلیون تن 
کنجاله و 400 هزار تن جو است که در انبارها ذخیره شده 
است. مدیرعامل شرکت پشتیبانی امور دام همچنین گفت: 
آمار واردات هم نشــان می دهد که در شش ماهه امسال 
نسبت به سال گذشته رشــد 20 تا 25 درصدی واردات 
را داشــتیم و بنابراین نیازی از نظــر تأمین وجود ندارد.

ورناصری اشاره ای به مشــکلات حمل ونقل کامیون داران 
کرد و گفت: شرایط نسبت به قبل بسیار بهتر شده است و 
تردد کامیون ها در بنادر به صورت عادی است، اما باید اینها 

به نوعی مدیریت شوند تا اختلالی در وضعیت حمل ونقل 
نهاده ها ایجاد نشود.

از وی درباره وضعیت میزان ذخیره سازی مرغ سؤال 
شد و پاسخ داد: در حال حاضر قیمت مرغ در بازار مناسب 
است و نیازی به خرید نیست و عرضه و تقاضا تقریباً متعادل 
شده است. مدیرعامل شرکت پشتیبانی امور دام قیمت هر 
کیلو مرغ در بازار را به طور میانگین 9500 تومان اعلام کرد 
که از نظر وی قیمت مناسبی برای مصرف کنندگان است، 
اما برای تولید کنندگان مناسب نیست و این قیمت تنها 

حاشیه زیان تولیدکنندگان را کمتر کرده است. 
گفتنی اســت اخیرا جمعی از تشکل های مرغداری 
کشور با ارسال نامه  سرگشاده ای به رئیس جمهور از وضعیت 
تأمین نهاده های اساسی به علت عدم تخصیص و یا تأمین 
ارز با وقفه گلایه کردند. آنها در این نامه تأکید کردند که 
اغلب تولیدکنندگان نمی توانند طیور خود را تغذیه کنند.

مدیرعامل شرکت پشتیبانی امور دام:

هیچ مشکلی برای تامین نهاده مرغداران وجود ندارد

عضو هیئت مدیره انجمن ســازندگان 
قطعات خــودرو با بیــان اینکه ترخیص 
ناقص  از گمرک، تعداد خودروهای  قطعات 
را از ۴0 هزار دســتگاه به 20 هزار دستگاه 
 کاهش داده اســت، از کاهــش قیمت ها

 خبر داد.

محمدرضا نجفی منش در گفت وگو با خبرنگار 
مهر گفت: تعداد خودروهــای ناقص موجود در 
پارکینگ خودروســازان کاهش یافته اســت به 
نحوی که هم اکنون تعداد این خودروها با ترخیص 
 قطعات، از 40 هزار دستگاه به 20 هزار دستگاه 

کاهش یافته است.

وی افزود: ورود این خودروها به بازار می تواند 
کاهش قیمت خودروها را در بازار تســریع کند، 
البته باید تناســبی هم میان قیمت خودروها در 
کارخانه با حاشیه بازار وجود داشته باشد تا حاشیه 

قیمتی به حداقل برسد.
عضو هیئت مدیره انجمن سازندگان قطعات 

خــودرو تصریــح کرد: بــر این اســاس، تلاش 
قطعه سازان در ترخیص قطعات و همکاری بیشتر 
با خودروسازان ســبب افزایش عرضه خودروها 
به بازار شــده و بر این اســاس به نظر می رسد 
 که قیمــت خودرو در بازار با کاهش بیشــتری 

همراه شود.

عضو هیئت مدیره انجمن سازندگان قطعات خودرو:

قیمت خودرو کاهش می یابد

* به منظور قدرشناسی از سپرده گذاران قرض الحسنه پس انداز بانک 
انصار و پاســخ مسئولانه به حضور پرشور و صمیمانه آنان در نهمین 
مرحله قرعه کشــی سپرده های قرض الحســنه پس انداز این بانک و 
آگاهی هم میهنان گرامی، بخش هایی از مراســم قرعه کشی مرحله 
نهم ســپرده های یاد شده در تاریخ 29 مهر ماه سال جاری به صورت 
 ansarbank مســتقیم از صفحه رسمی اینستاگرام بانک به آدرس
پخش می شود. به گزارش اداره کل روابط عمومی و تبلیغات، در نهمین 
مرحله قرعه کشی سپرده های قرض الحسنه پس انداز که دارای رشد 
قابل توجهی نسبت به سال گذشته بوده است، صاحبان سپرده های 
قرض الحسنه پس انداز با مفتوح نگه داشتن سپرده، حفظ و ماندگاری 
موجودی خود طی 90 روز متوالی در ســپرده و همچنین حفظ آن 
در روز قرعه کشــی )تا ساعت 23 و 59 دقیقه و 59 ثانیه( می توانند 
در قرعه کشی شــرکت کنند. شایان ذکر است که جوایز این مرحله 
شامل 110 جایزه هزار میلیون ریالی، 110 کمک هزینه خرید صنایع 
دستی هر یک به ارزش 25/000/000 ریال، 110 کمک هزینه سفر 
به عتبات عالیات هر یک به ارزش 15/000/000ریال و هزاران جایزه 

نقدی هریک به ارزش 500/000ریالی می باشد.
* کانون صرافان ایران بــا صدور اطلاعیه ای به اعضای خود 
هشــدار داد هیچگونه اقدامی جهت وثیقه ســپاری برای 
آزادکــردن دلالان ارزی انجام ندهنــد؛ درغیر اینصورت 
مجوزشان توسط بانک مرکزی ابطال خواهد شد. به گزارش 
مهر، در این اطلاعیه آمده اســت: »با توجه به اینکه حضور 
دلالان ارز باعث بهم ریختن نظام ارزی و اقتصادی کشور شده 
است، از صرافان محترم تقاضامندیم در صورت دستگیری این 
عناصر از آزادکردن آنها به قید وثیقه جدا خودداری نمایند. 
لذا هر کــدام از صرافان که مبادرت به انجام این امر نمایند، 
مجوز فعالیت شان توسط بانک مرکزی ابطال خواهد گردید. «

* رئیس اتحادیه فروشندگان آهن با بیان اینکه هم اکنون قیمت آهن 
در بورس کالا 4200 هزار تومان اما در بازار آزاد 4500 تا 4600 تومان 
است، گفت: با افزایش عرضه کالا در بورس به طور حتم قیمت آهن 
در بــازار آزاد 5 تا 10 درصد کاهش پیدا خواهد کرد. محمد آزاد در 
گفت وگو با تسنیم، با  اشاره به اینکه در حال حاضر قیمت های کاذب 
بازار آهن تا حدودی از بین رفته است، اظهار داشت: سقف قیمت در 
بورس کالا لغو شده و همین امر عاملی شده تا قیمت ها در بورس به 

بازار آزاد نزدیک شود.

پس از گذشت ۳0 روز از آغاز فصل کشت، نرخ خرید تضمینی 
محصولات کشاورزی هنوز اعلام نشده است. 

 پس از گذشــت 30 روز از آغاز فصل کشــت، نرخ خرید تضمینی 
محصولات کشــاورزی هنوز اعلام نشده اســت. این درحالی است که 
براســاس تبصره 6 قانون خرید تضمینی محصولات کشــاورزی دولت 
موظف است نرخ خرید محصولات را تا پایان شهریور به گونه ای تعیین 

کند که هیچ گاه از نرخ تورم اعلامی بانک مرکزی کمتر نباشد.
ناگفته نماند که دولت در دو سال زراعی گذشته نرخ خرید تضمینی 
محصولات کشاورزی را با تاخیر هفت ماهه اعلام کرد که این امر نگرانی 
در میان کشاورزان ایجاد کرده که همانند سال های اخیر تعیین تکلیف 

نرخ، ماه ها به تاخیر بیفتد.
در همین حال، رئیس  بنیاد توانمندسازی گندمکاران در گفت و گو با 
باشگاه خبرنگاران جوان با انتقاد از تاخیر در اعلام نرخ خرید تضمینی 
گندم اظهار کرد: با وجود مکاتبات و پیگیری های مکرر، خبری از اعلام 

نرخ خرید تضمینی گندم برای سال زراعی جدید نیست.
علیقلــی ایمانــی افــزود: بــا توجه به آغــاز کشــت در مناطق 
سردسیری،کشــاورزان هنوز منتظرند تا ببینندچه تدابیری از ســوی 
دولت برای نرخ خرید تضمینی گندم اندیشیده می شود تا براساس آن 

اقدام به کشت محصول کنند.
وی ادامــه داد: اگر تدبیر مناســبی در زمینه قیمت متناســب با 
هزینه های تولید و اعلام به موقع صورت نگیرد،کشاورزان مسیر خود  را 
تغییر می دهند و به سمت و سوی کشت محصولاتی که برایشان صرفه 

اقتصادی دارد، می روند.
رئیس  بنیاد توانمندســازی گندمــکاران ادامه داد: با توجه به آنکه 
کشــاورزان برای کشــت گندم  نیاز به نقدینگی لازم برای تهیه بذر، 
کود،سم، ادوات مورد نیاز و... دارند از این رو اگر تولید محصول برایشان 
صرفه اقتصادی نداشــته باشد، بدیهی اســت که تمایلی به کشت آن 
ندارند چرا که کشــاورزان برای تامین معیشــت خانــوار خود نیازمند 

کسب درآمد هستند.
ایمانی با  اشــاره به اینکه گندمکاران نســبت به آینده تولید گندم 
نگراننــد، بیان کــرد: علی رغم برنامه ریزی های مناســب وزارت جهاد 
کشاورزی و تلاش کشاورزان برای دستیابی به خودکفایی گندم، تاخیر 
دولت در اعلام نرخ خرید موجب خواهد شــد تا آینده خودکفایی این 
محصول استراتژیک به خطر بیفتد و مجددا واردات گندم آغاز شود، کما 
اینکه بی مهری دولت به کشاورزان و ثبات نرخ خرید تضمینی در دو سال 
زراعی متوالی موجب شد تا در سال 83 خودکفایی گندم از بین رفت.
رئیس  بنیاد توانمند سازی گندمکاران با  اشاره به ضرورت افزایش 30 
درصدی نرخ خرید تضمینی گندم گفت: با توجه به افزایش هزینه های 
تولید در تمامی زمینه ها از جمله کارگری، حقوق و دستمزد، بذر، کود، 
ســموم، حمل ونقل و همچنین افزایش 40 درصدی تراکتور  و 50 تا 
100 درصدی ادوات انتظار می رود  که نرخ خرید محصولات کشاورزی 
حداقــل 30 درصد افزایش یابد چرا که در غیر این صورت تولید برای 

کشاورزان صرفه اقتصادی نخواهد داشت.

با گذشت یک ماه از آغاز فصل کشت

نرخ خرید تضمینی محصولات کشاورزی 
هنوز اعلام نشده است
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